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Psy, książki i Pablopavo, 
czyli 6. Festiwal Pięknej Książki 

Rokrocznie prezentowane są tytuły wyróżniające się estetyką i szatą edytorską, czyli krótko mówiąc: piękne

\\\ PIASECZNO

Centrum dla gminy 

Urzędnicy piszą 
skargę na burmistrza
\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Urzędnicy napisali skargę do Państwowej Inspekcji Pracy. 
Zarzucają burmistrzowi brak wypłaty należnych świadczeń. 
Miałoby się to wiązać z utraconymi przez gminę 5 mln zł. 

Stojąca przy ul. Sierakowskiego 7 kamienica figuruje w GEW

\\\ PIASECZNO
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Zgodnie z wcześniejszymi 
zapowiedziami, rozpoczęła 
się przebudowa skrzyżowania 
ul. Żeromskiego z ul. Armii 
Krajowej. W tym miejscu pojawi 
się sygnalizacja świetlna.  

O planowanych światłach w rejonie 
skrzyżowania pisaliśmy już wios-

ną. Po tym, jak ulica Żeromskiego stała 
się częścią jednej z głównych osi tranzy-
towych przez miasto, natężenie ruchu w 
tym miejscu znacznie wzrosło. Proble-
mem jest jednak wyjazd na obwodnicę. 
Skręt w lewo i włączenie się do ruchu na 
DK79 często bywa trudne, szczególnie 
w godzinach szczytu. Podobnie wygląda 
sytuacja z wjazdem do miasta: kierowcy 
jadący od strony Góry Kalwarii muszą 
nieraz czekać na możliwość skrętu w 
lewo, blokując jednocześnie ruch na 
obwodnicy. 

Teraz powstanie sygnalizacja, która 
ma poprawić sytuację i upłynnić ruch 
na przecięciu ulic Żeromskiego, Armii 
Krajowej i Mazurskiej. – Już za około 
2 miesiące będzie można bezpiecznie 
wjechać na drogę krajową lub przeje-
chać dalej w kierunku ul. Mazurskiej – 
zapowiada wiceburmistrz Robert Widz. 
Wskazuje też, że uruchomienie świateł 

w tym miejscu powinno także upłynnić 
ruch na ul. Chyliczkowskiej. – W godzi-
nach popołudniowego szczytu trzeba 
się wykazać cierpliwością, bo chętnych 
do przejechania ul. Chyliczkowską jest 
wielu. Po uruchomieniu sygnalizacji 
świetlnej na skrzyżowaniu ulic Żerom-
skiego i Armii Krajowej będzie można 
wybrać ul. Żeromskiego zamiast Chy-
liczkowskiej, szczególnie w godzinach 
popołudniowego szczytu korki na DK79 
w kierunku Warszawy raczej się nie 
zdarzają – tłumaczy Widz. 

W przyszłości gmina chciałaby tak-
że przedłużyć ul. Mazurską i dociągnąć 
ją aż do ul. Przesmyckiego. Nowa droga 
miałaby zapewnić alternatywę kierow-

com jadącym w kierunku Konstancina-
-Jeziorny i Julianowa. W ciągu nowej 
ulicy miałyby pojawić się również dwa 
ronda – na przecięciu z ul. Chyliczkow-
ską i u zbiegu z ul. Przesmyckiego. Trwa-
ją prace nad projektem tej inwestycji. 

Budowa nowych świateł to konty-
nuacja prac nad stworzeniem nowej osi 
wschód – zachód, która w zamierzeniu 
ma odciążyć ulice Jana Pawła II i Chylicz-
kowską. Realizację projektu rozpoczęła 
dwa lata temu zmiana pierwszeństwa 
na skrzyżowaniu ulic Kościuszki z Na-
darzyńską. Niedługo zresztą również w 
tym miejscu powinna pojawić się sygna-
lizacja świetlna. 

Karolina Hofman 

Światła na obwodnicy

Zdaniem władz gminy nowe światła upłynnią ruch nie tylko w tym miejscu,  
ale także na skrzyżowaniu obwodnicy z ul. Chyliczkowską
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Gmina Piaseczno rozstrzygnęła 
przetarg na remont Poniatówki. 
Rewitalizacja potrwa dwa lata.  

U dało się wyłonić wykonawcę, któ-
ry zajmie się remontem dworku 

Poniatówka. Spośród trzech firm, które 
zgłosiły się w przetargu, najkorzystniej-
szą ofertę złożyła Kons Sp. z o.o. z Białe-
gostoku. Wartość umowy to 5,3 mln zł. 

– Kwota może się wydawać duża jak 
na tak niewielki obiekt, ale zakres, róż-
norodność i specyfika prac to naprawdę 
ogromne, wymagające fachowców w 
wielu dziedzinach wyzwanie  – mówi 
radna Magdalena Woźniak, która od po-
czątku monitoruje kwestię rewitalizacji 
stojącego w parku dworku. 

Wykonawcę rzeczywiście czeka 
długa i skomplikowana lista zadań. Do 
tych najtrudniejszych z pewnością bę-
dzie należeć zabezpieczenie odkrytych 
podczas badań fresków. Na odrestauro-
wanie czeka również osiemnasto- i dzie-
więtnastowieczna stolarka drzwiowa i 
okienna. Wykonawca będzie miał także 
za zadanie zrekonstruować pochodzą-
cy z XVIII wieku piec kaflowy. – Zacho-
wana i odrestaurowana zostanie także 
klatka schodowa – drewniane schody 
wraz z balustradami oraz zabytkowe 
posadzki, wzmocniona zostanie więź-

ba, dachowa, wykonane nowe pokrycie 
dachowe wraz z obróbką blacharską, 
wykonane izolacje oraz ocieplenie ścian 
fundamentowych, planowana jest kon-
serwacja detalu architektonicznego w 
elewacji, drewnianych ganków, tynków 
wapiennych oraz cokołu z tynku romań-
skiego, renowacja i przywrócenie rzeź-
by Fortuny w niszy elewacji wschod-
niej oraz waz – wymienia Magdalena 
Woźniak.

Na realizację inwestycji wykonawca 
będzie miał 26 miesięcy. Oznacza to, że 
Poniatówka powinna być gotowa pod 
koniec 2023 r. Po renowacji zabytkowy 

dworek ma zostać przeznaczony na cele 
muzealno-oświatowe. Koncepcja zakła-
da stworzenie interaktywnych wystaw 
pokazujących życie Poniatówki na prze-
strzeni wieków. Parter będzie poświę-
cony czasom, kiedy w Poniatówce rezy-
dował Stanisław Ryx. Na piętrze zaś ma 
„zagościć” Cecylia Plater-Zyberkówna i 
jej Szkoła Gospodarstwa Wiejskiego. W 
planach jest także niewielka kawiarnia z 
wyjściem na park. To na razie jednak tyl-
ko zarys. Konkrety planu funkcjonalno-
-użytkowego dla zabytku powinniśmy 
poznać w niedalekiej przyszłości. 

Karolina Hofman 

Znamy wykonawcę Poniatówki 

Po renowacji zabytkowy dworek ma zostać przeznaczony na cele muzealno-
-oświatowe
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Na najbliższej sesji radni 
mają upoważnić burmistrza 
do zakupu dwóch działek w 
centrum miasta. W przyszłości 
gmina chce zagospodarować  
te tereny.  

G mina przymierza się do zakupu 
dwóch działek zlokalizowanych 

w ścisłym centrum miasta. Pierwsza z 
nich, o powierzchni niespełna 1000 m2, 
jest położona przy ul. Zgoda 5. To nieza-
budowany teren, bezpośrednio przyle-
gający do działek, które są już własnoś-
cią gminy. Jak czytamy w uzasadnieniu 
do uchwały, „jej [działki – red.] nabycie 
pozwoli na stworzenie atrakcyjniej-
szego do zagospodarowania terenu w 
centralnej części miasta, sąsiadującego 
z jednej strony z Parkiem im. Książąt 
Mazowieckich, a z drugiej – z Placem 
Piłsudskiego”. 

– Wyraziliśmy zainteresowanie 
zakupem tych działek, gdyż sąsiadują 
bezpośrednio z działkami, które od lat 
są własnością gminy i ich wspólne za-
gospodarowanie będzie bardziej efek-
tywne finansowo i lepsze dla centrum 
miasta – potwierdza burmistrz Daniel 
Putkiewicz. Na tym plany zakupowe 
gminy się nie kończą. Radni mają rów-
nież upoważnić burmistrza do zakupu 
liczącej ok. 1600 m2 działki przy ul. Sie-
rakowskiego 7. Chodzi o teren położo-
ny między parkingiem przy Urzędzie 
Gminy i łaźnią. Gmina negocjuje zakup 
działki wraz ze znajdującą się na niej 
dwupiętrową kamienicą. – Jesteśmy w 

stałym kontakcie z obecnymi właścicie-
lami – informuje Putkiewicz. 

Co miałoby powstać na wykupio-
nych działkach? Konkretnych planów 
jeszcze nie ma, a ogólna koncepcja obej-
muje nie tylko ten teren, ale większą 
przestrzeń między Rynkiem i ul. Zgo-
da. Miejscowy plan zagospodarowania 
przewiduje w tym rejonie zabudowę 
mieszkalną z towarzyszącymi usługami 
nieuciążliwymi. Burmistrz nie ukrywa, 
że widzi tu możliwość ożywienia cen-
trum Piaseczna poprzez rewitalizację 
prawie całej wschodniej części histo-
rycznego centrum miasta. – Chcieliby-
śmy wypełnić lukę, która powstała po-
między Rynkiem a wyremontowanym 
parkiem miejskim. W bezpośrednim są-
siedztwie Rynku powstałyby przestrze-
nie dla mieszkańców. Miejsca z lokala-
mi usługowymi, gdzie będzie można 
wybrać się na niewielkie zakupy, może 
kolację. Zmieści się tutaj planowany od 
lat teatr miejski, a przy tej skali zago-
spodarowania realny jest także parking 
podziemny. Chcemy w ten sposób oddać 

centrum Piaseczna mieszkańcom. Tak, 
by mieli do dyspozycji coś więcej niż 
to, co oferuje teraz Rynek – opisuje Put-
kiewicz. Wstępne prace nad koncepcją 
zagospodarowania tych terenów już 
się rozpoczęły, ale przygotowanie kon-
kretnych propozycji i konsultacje ruszą 
po sfinalizowaniu zakupu. Z pewnoś-
cią proces nie będzie łatwy – zarówno 
działka przy ul. Zgoda, jak i posesja przy 
ul. Sierakowskiego leżą bowiem w ob-
szarze objętym ochroną konserwator-
ską. Wspomniana kamienica widnieje 
zresztą Gminnej Ewidencji Zabytków, 
pewne jest więc, że budynek pozosta-
nie nienaruszony. – Każdy element kon-
cepcji będzie szczegółowo omawiany z 
konserwatorem zabytków – zapewnia 
burmistrz Daniel Putkiewicz. 

Wykup działek to dopiero pierwszy 
krok do przyszłej rewitalizacji. Jak osta-
tecznie ukształtuje się koncepcja i kiedy 
uda się ją urzeczywistnić? Na konkrety 
zapewne będziemy musieli jeszcze po-
czekać kilka miesięcy. 

Tekst i zdjęcia Karolina Hofman

Centrum dla gminy 

L ist skierowany do Państwowej 
Inspekcji Pracy trafił również do 

burmistrza Kazimierza Jańczuka oraz 
radnych pod koniec sierpnia. Jego au-
torzy oczekują od PIP przeprowadze-
nia „wnikliwej kontroli przestrzegania 
przepisów wynikających z Kodeksu 
Pracy oraz wyegzekwowania wypłaty 
należnych pracownikom świadczeń”. 
Chodzi o przyznawane zgodnie z regu-
laminem wynagradzania co kwartał na-
grody. Jak wynika z pisma, pracownicy 
nie otrzymali ich za pierwszy i drugi 
kwartał br. 

\\\   Pandemia czy zniknięcie  
5 mln zł?

Pod koniec kwietnia wystosowali w 
tej sprawie list otwarty, na który otrzy-
mali odpowiedź od sekretarza gminy. 
Wyjaśnił, że decyzję o braku wypłaty 
nagród burmistrz podjął po konsulta-
cjach z wiceburmistrzami, a przyczyną 
miałaby być niepewność co do skutków 

finansowych związanych z pandemią. 
Zdaniem autorów listu powód jest zu-
pełnie inny, o czym ma świadczyć choć-
by to, że rok wcześniej, kiedy niepew-
ność finansowa związana z pandemią 
była znacznie większa, nagrody były 
wypłacane. Ich zdaniem powodem jest 
szukanie oszczędności po tym, jak z 
gminnej kasy zniknęło 5 mln zł.

– Wyrażamy swój stanowczy sprze-
ciw wobec oszczędzania na nas, pra-
cownikach urzędu i ponoszeniu przez 
wszystkich solidarnie odpowiedzialno-
ści za zniknięcie z kont urzędu na pseu-
dolokacie 5 mln złotych – czytamy w 
piśmie. Odwołują się też do składanych 

publicznie przez burmistrza Jańczuka 
zapewnień, że wszystkie wydatki bie-
żące są i będą realizowane. 

– Tymczasem pozbawia się pracow-
ników należnych świadczeń, odmawia 
podwyżek mimo zwiększenia ilości 
obowiązków oraz tnie środki w każdej 
jednostce organizacyjnej – piszą autorzy 
listu.

\\\   Anonimów raczej  
nie rozpatrujemy

Problem polega na tym, że jest on… 
anonimowy. Pod listem podpisani są 
„Pracownicy Urzędu Miasta i Gminy 
Konstancin-Jeziorna”. Nie dołączono 
jednak żadnej listy podpisów.  Wobec 
tego trudno wyrokować, jak duża grupa 
pracowników się z nim identyfikuje, czy 
problem braku wypłaty świadczeń do-
tyczy wszystkich pracowników, czy tyl-
ko pewnej grupy. Dodatkowy problem, 
z którym w obliczu decyzji o podjęciu 
interwencji mierzył się PIP jest fakt, że 
mowa o nagrodach, czyli dodatku, który 
nie jest obligatoryjnym składnikiem wy-
nagrodzenia pracownika. Autorzy listu 
dowodzą jednak, że tego rodzaju pre-
mia jest wypłacana po spełnieniu przez 
pracownika ustalonych z bezpośrednim 
przełożonym kryteriów i zrealizowaniu 
celów. Podkreślają też fakt, że to oznacza 
utratę części i tak niskich wynagrodzeń 
i znaczące pogorszenie sytuacji finan-
sowej pracowników urzędu, zwłaszcza 
w sytuacji, gdy ceny na rynku znacząco 
rosną.

– Potwierdzam, że do Okręgowe-
go Inspektoratu Pracy w Warszawie 
wpłynęła skarga w treści której nie wy-
mieniona z imienia i nazwiska grupa 
pracowników Urzędu Miasta i Gminy w 
Konstancinie-Jeziornej wskazuje moż-
liwość wystąpienia nieprawidłowości 
przy wypłacaniu przez pracodawcę in-
nych świadczeń z tytułu stosunku pracy. 
Z uwagi na zanonimizowany charakter 
skargi oraz mnogość bieżących skarg 
jakie wpływają do OIP w Warszawie, 
kontrola w Urzędzie Miasta i Gminy 
została ujęta w planie kontrolnym na 
rok 2021r. – powiedział nam rzecznik 
Okręgowego Inspektoratu Pracy w War-
szawie Przemysław Worek.

Z burmistrzem Kazimierzem Jań-
czukiem nie udało nam się w tej spra-
wie wcześniej skontaktować, a obecnie 
przebywa na urlopie.

Agnieszka Maj

Urzędnicy piszą 
skargę na burmistrza

\\\ OBI DO PRZYSZŁYCH WAKACJI           
Nowoczesny market budowlany przy ul. Kuropatwy ma być gotowy już za kilka miesięcy.  
Inwestor zapowiada, że budowa marketu powinna się zakończyć w drugim kwartale przyszłego roku. Na powierzchni  
12 tys. m2 ma powstać m.in. największa w Polsce strefa projektowania OBI wraz z show roomem prezentującym inspiracje 
dla kuchni i łazienek. 
– Integralną częścią marketu będzie profesjonalne Centrum Ogrodnicze OBI. Do dyspozycji klientów zaplanowano ponad 
2700 m2, podzielonych na ogród zewnętrzny i wewnętrzny, gdzie zaprezentowana zostanie bogata oferta roślin do domu 
i ogrodu – informuje rzecznik OBI Agata Laskowska. Sklep ma korzystać z nowoczesnych rozwiązań ułatwiających zakupy, 
m.in. kas samoobsługowych czy OBImatów 24/7. Parking przy sklepie zaplanowano dla 300 samochodów, w tym miejsca do 
ładowania samochodów z napędem elektrycznym. 
Firma rozpoczęła już rekrutację pracowników do nowego sklepu. Zatrudnienie znajdzie tu łącznie 160 osób. 

\\\ MYSIADŁO

Działki bezpośrednio graniczą z terenami już należącymi do gminy

Chodzi o przyznawane 
zgodnie z regulaminem 

wynagradzania  
co kwartał nagrody

dokończenie ze str. 1 dokończenie 
ze str. 1
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\\\ ANTONINÓW

Na drodze prowadzącej obok 
Cmentarza Południowego 
w Antoninowie pojawiły się 
spowalniacze. Problem w tym, 
że zupełnie nie spełniają swojej 
roli.  

Przywykliśmy już do tego, że w wielu 
miejscach, chwilę po tym jak droga 

zyskuje nową nawierzchnię, pojawiają 
się na niej spowalniacze. O takie roz-
wiązania zazwyczaj apelują okoliczni 

mieszkańcy, zaniepokojeni prędkością, 
z jaką po dobrej drodze poruszają się 
pojazdy. Droga łącząca ul. Masztową z 
ul. Ułanów cieszy się bardzo dużym za-
interesowaniem kierowców, jako jedna 
z opcji dojazdu do krajowej „siódem-
ki” czy centrum handlowego w Wól-
ce Kosowskiej. Równą, szeroką, choć 
krętą drogą, samochody potrafiły się 
poruszać z naprawdę dużą prędkością. 
Aż w końcu i tutaj zagościły wyspowe 
spowalniacze. Wyspowe, ponieważ jest 
to trasa podmiejskich autobusów, wo-
bec czego jedyną dopuszczaną przez 
ZTM opcją jest lokalizacja takiego typu 
progów, które umożliwiają bezproble-
mowy przejazd autobusów niskopod-
łogowych. Jednak w tym konkretnym 
przypadku wyspy zostały rozlokowa-
ne na jezdni w taki sposób, że prob-
lemów z pokonaniem ich bez zwal-
niania nie mają również samochody 
osobowe. Bez kłopotu bowiem można 

przejechać pomiędzy oboma progami  
zwalniającymi.

– Przecież to jakiś absurd, który de 
facto sprawia, że przejazd tą drogą jest 
tylko bardziej niebezpieczny – zauważa 
nasza czytelniczka. – Wszyscy kierow-
cy chcą bowiem przejechać środkiem i 
tylko czekać na wypadek na tej drodze, 
kiedy żaden z dwóch jadących z naprze-
ciwka nie będzie chciał ustąpić albo z 
dużą prędkością trzeba będzie wjechać 
nagle na wyspę, ustępując miejsca.

Kto odpowiada za tę drogę i umiesz-
czone na niej spowalniacze? Okazuje się, 

że właściwie droga ta oficjalnie nie jest 
nawet drogą publiczną. Leży bowiem 
na terenie należącym do cmentarza. Nie 
ma nazwy, nie znajdziemy jej jako wy-
znaczonej drogi ani na mapach gminy 
Piaseczno, ani Lesznowola. To droga do-
jazdowa do cmentarza, a spowalniacze 
zostały zamontowane na zamówienie 
jego zarządcy. Ten przekonuje, że usługę 
wykonali specjaliści, a projekt był kon-
sultowany zarówno z policją, obiema 
sąsiadującymi z cmentarzem gminami 
(Piaseczno i Lesznowola) oraz ZTM. 
Jak dowiedzieliśmy się w biurze zarzą-
du Cmentarza Południowego, rozstaw 
wysepek wzbudził obiekcje również 
u zleceniodawcy. Wykonawca jednak 
zapewnia, że zostały one posadowione 
zgodnie z przepisami. Niewykluczone 
jednak, że ostatecznie zapadnie decyzja 
o ich przesunięciu tak, by lepiej spełnia-
ły swoją rolę.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Absurdalne 
spowalniacze

Większość kierowców przejeżdża pomiędzy wysepkami w ogóle nie zwalniając

\\\ MYSIADŁO

Gmina chce sprzedać blisko  
14 ha nieruchomości  
po KPGO Mysiadło. Tym 
razem chodzi o działki leżące 
nieopodal szkoły.

P od koniec maja radni wyrazili zgo-
dę na sprzedaż najbardziej atrak-

cyjnej działki z należących do gminy 
terenów dawnego KPGO Mysiadło – li-
czący ponad 9,6 ha pas gruntu wzdłuż 
ulicy Puławskiej po zachodniej stronie. 
Podczas najbliższej sesji w czwartek 23 
września ma zapaść decyzja w sprawie 
kolejnych trzech działek o numerach 
246, 247 i 248, których łączna po-
wierzchnia to ponad 13,8 ha. W tym 
przypadku w uchwale zaznaczono, że 
chodzi o sprzedaż w drodze przetargu 
ustnego nieograniczonego. 

\\\   Pieniądze na inwestycje
W uzasadnieniu uchwały czytamy, 

że decyzja o sprzedaży podyktowana 
jest potrzebą pozyskania środków fi-
nansowych do budżetu gminy na rok 
2021 „w celu realizacji między innymi 
zadań inwestycyjnych”. Na te bowiem w 

ostatnich latach środków było niewiele 
i zwykle były przesuwane na kolejne 
lata. Gmina wprowadza też do budżetu 
kolejne zadania, związane między inny-
mi z odwodnieniem czy budową dróg. 
Oczywiście na razie środki ze sprzedaży 
nieruchomości nie są brane pod uwagę 
po stronie dochodów. Na działkę 1/273, 
którą radni zgodzili się przeznaczyć na 
sprzedaż pod koniec maja, dotąd nie 
ogłoszono przetargu. Niewykluczone, 

że ma to związek z koniecznością uregu-
lowania kwestii obciążeń hipotecznych 
nieruchomości, o czym więcej pisaliśmy 
na początku czerwca. 

\\\   Sklepy, kino, oceanarium
Działki, których dotyczy projekt 

uchwały na najbliższą sesję położone są 
nieopodal Centrum Edukacji i Sportu w 
Mysiadle oraz Europejskiego Centrum 
Tenisa, na północ od łącznika z ulicą 
Puławską. Jaka jest ich wartość, trudno 

powiedzieć. Operat szacunkowy zosta-
nie zapewne dopiero zlecony. Grunty po 
drugiej stronie ul. Puławskiej, również 
odsunięte od głównej drogi, zostały 
sprzedane przez gminę w 2018 r. za ce-
nę blisko 47 mln zł za 8 ha. Przy czym na 
tym terenie mpzp dopuszcza zabudowę 
usługową wielkopowierzchniową. W 
przypadku tych trzech działek położo-
nych bliżej szkoły w Mysiadle mowa jest 
o terenach usługowych i zieleni urzą-

dzonej. Jeśli chodzi o handel, dopusz-
cza sklepy o powierzchni sprzedaży do 
2000 m2, mogą tu też powstać biura, 
szkoły, domy opieki, garaże wielopo-
ziomowe, siłownie, hotele, restauracje, 
kina, a nawet oceanarium. Niedopusz-
czalne jest lokalizowanie magazynów, 
składów, czy warsztatów samochodo-
wych. Dopuszczalna powierzchnia za-
budowy działki wynosi aż 90%, wskaź-
nik intensywności 3,5 a wysokość 17 m, 
przy czym w uzasadnionych wypadkach 
fragmenty budynków mogą sięgać na-
wet 25 m wysokości. 

\\\   Co dalej z CEiS?
W przestrzeni publicznej coraz 

częściej pojawiają się z kolei pytania, 
kiedy zostanie dokończona budowa 
CEiS w Mysiadle. Ze względu na sytu-
ację finansową i bardzo wysokie koszty 
budowy szkoły, dotychczas zrealizo-
wano tylko pierwszy etap budowy. Czy 
po uzyskaniu środków ze sprzedaży 
nieruchomości w Mysiadle gmina zre-
alizuje kolejną część? Na razie w WPF 
inwestycja ta się nie pojawiła. Samorząd 
realizował w ostatnich latach rozbudo-
wę szkoły w Nowej Iwicznej, budowę 
szkoły w Zamieniu oraz przedszkola w 
Wólce Kosowskiej, więc kontynuacja 
inwestycji, która z dużym rozmachem 
powstawała 10 lat temu, została odsu-
nięta na dalszy plan.

Agnieszka Maj

Kolejne działki na sprzedaż

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

Gmina zamierza szukać nabywcy niezabudowanych działek nieopodal szkoły  
w Mysiadle

Mieszkańcy liczą na realizację drugiego etapu budowy CEiS

FO
T. 

AG
NI

ES
ZK

A 
M

AJ



5NR 353 (9) 22 WRZEŚNIA 2021AKTUALNOŚCI

\\\ POWIAT

Ruszają bezpłatne szczepienia 
przeciw pneumokokom  
dla osób powyżej 50. roku 
życia. Samorząd województwa 
przeznaczył na ten cel 6 mln 
złotych.

Z rozpisanego na lata 2021-2023 
programu szczepień przeciw pneu-

mokokom może skorzystać ponad 5 
tysięcy osób. Samorząd województwa 
mazowieckiego zdecydował o przezna-
czeniu na profilaktykę zakażeń Strepto-
coccus pneumoniae (pneumokokami) 
blisko 6 mln zł. 

Pneumokoki mogą wywoływać 
choroby takie jak zapalenie: opon móz-
gowo-rdzeniowych, ucha środkowego, 
zatok, płuc, kości, otrzewnej, osierdzia, 
wsierdzia oraz zakażenie tkanek mięk-
kich. Najcięższą postacią zakażenia 
pneumokokowego jest tzw. inwazyjna 
choroba pneumokokowa. W pojęciu 
tym mieści się zapalenie opon mózgo-
wo-rdzeniowych, sepsa (posocznica) 
i zapalenie płuc z bakteriemią. Choro-
by wywołane przez te bakterie mogą 
nie tylko znacząco pogorszyć nasz stan 
zdrowia, ale również zagrażać życiu. 

– Obecnie jedynym skutecznym 
sposobem wykorzystywanym w profi-
laktyce zakażeń pneumokokowych są 
szczepienia ochronne, których celem 
jest zmniejszanie ryzyka występowania 
inwazyjnych chorób pneumokokowych, 
jak i stymulacja odpowiednich mecha-
nizmów układu odpornościowego w 
przypadku zakażenia – mówi marszałek 

Adam Struzik. Stąd decyzja samorządu 
o przeznaczeniu środków na szczepie-
nia mieszkańców.

Program skierowany jest do osób 
powyżej 50. roku życia, jako drugiej 
po małych dzieciach grupie wiekowej 
najbardziej narażonej na zakażenie. Od 
kilku lat szczepienia przeciwko pneu-
mokokom są już realizowane w ramach 
programu szczepień obowiązkowych 
dla dzieci. Dla dorosłych są zalecane, 
jednak nie są finansowane przez Naro-
dowy Fundusz Zdrowia.

Od września osoby w wieku 50+ 
mieszkające w województwie mazo-
wieckim mogą się zgłaszać do wybra-
nych placówek realizujących program. 

W pierwszym etapie przejdą lekarskie 
badanie kwalifikacyjne, a w razie bra-
ku przeciwwskazań otrzymają jedną 
dawkę szczepionki. W ramach przepro-
wadzonego konkursu ofert, na realiza-
torów programu wybranych zostało 28 
podmiotów z województwa mazowie-
ckiego. Na terenie powiatu piaseczyń-
skiego szczepienia realizują trzy pla-
cówki CMP. Pełną listę przychodni lekar-
skich można znaleźć na stronie www.
mazovia.pl.

– O włączeniu do programu de-
cyduje kolejność zgłoszeń, natomiast 
pierwszeństwo ma personel medyczny 
zatrudniony w podmiotach leczniczych 
dla których Samorząd Województwa 
Mazowieckiego jest podmiotem two-
rzącym lub w których posiada udziały 
– po spełnieniu wszystkich kryteriów 
kwalifikacji do udziału w programie – 
informuje Urząd Marszałkowski.

Agnieszka Maj

Bezpłatne  
szczepienia przeciw 
pneumokokom

W przypadku osób dorosłych wystarczy jedna dawka szczepionki 
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\\\ PIASECZNO

Od minionego piątku ul. Zgoda 
jest jednokierunkowa na całej 
długości, również na odcinku 
od ul. Chyliczkowskiej  
do ul. Młynarskiej. 

W zeszłym tygodniu weszła w ży-
cie kolejna zmiana organizacji 

ruchu w centrum miasta. Odcinek ul. 
Zgoda łączący ulice Chyliczkowską i 
Młynarską, dotychczas dwukierunko-
wy, stał się jednokierunkowy. To waż-
na informacja dla kierowców, którzy 
dotychczas wykorzystywali ul. Zgoda, 
omijając w ten sposób światła przy ul. 
Warszawskiej. Teraz jedynym sposo-
bem by „uciec” z ul. Chyliczkowskiej 
przed sygnalizacją będzie ul. Królew-
skie Lipy, na której organizacja ruchu 
pozostaje bez zmian.

Jak informuje Urząd Gminy, zmiana 
jest następstwem rozszerzenia Strefy 
Płatnego Parkowania. SPP obejmie te-
raz bowiem ul. Warszawską na odcinku 
od skrzyżowania z ul. Chyliczkowską 
do ul. Młynarskiej. Jednocześnie zli-

kwidowano część bezpłatnych miejsc 
postojowych przy ul. Sierakowskiego 
na okoliczność budowy pasa ruchu dla 
rowerów. W związku z tym wzdłuż ulicy 
Zgoda pojawiło się 14 nowych bezpłat-
nych miejsc parkingowych. W tym celu 
jezdnia została zwężona do jednego pa-
sa. – Zgodnie z nową organizacją ruchu 
ulica ta stała się na tym odcinku drogą 
jednokierunkową. Teraz jednak będzie 
można z niej skręcić w ul. Chyliczkow-
ską zarówno w prawo, jak i w lewo, w 

kierunku obwodnicy – informuje wice-
burmistrz Robert Widz. 

Po zmianie ul. Zgoda jest już jedno-
kierunkowa na całej długości. Przypo-
mnijmy, że odcinek od parkingu przy 
Urzędzie Gminy do ul. Chyliczkowskiej 
(wzdłuż parku) stał się jednokierunko-
wy już dwa lata temu, w ramach reorga-
nizacji ruchu w centrum miasta. Wyjazd 
z parkingu jest więc możliwy tylko w ul. 
Sierakowskiego. 

Tekst i zdjęcie Karolina Hofman 

Jednokierunkowa ZgodaCZY WIECIE, ŻE...

Ulicę zwężono do jednego pasa, wytyczając jednocześnie 14 nowych miejsc  
postojowych 

\\\ GÓRA KALWARIA

Sołtysowi Dobiesza, Bartoszowi 
Miszewskiemu oraz Bogdanowi 
Malinowskiemu udało się 
ustalić personalia kolejnej 
osoby, która wyrzuciła śmieci 
do pobliskiego lasu. 

W ostatnim tygodni na profilu fa-
cebookowym sołectwa Dobiesz 

pojawił się post informujący o kolejnym 
złapanym śmiecącym. W odpadach wy-
rzuconych do pobliskiego lasu udało się 
zabezpieczyć przedmioty, które dawały 
poszlaki co do ich pochodzenia. Znalezi-
ska przedstawiono właścicielom trzech 
firm z Góry Kalwarii. Ostatecznie jedna 
firma okazała się pomocna i wskazała, 
z której konkretnie budowy pochodzą 
wyrzucone śmieci.

Budowa zlokalizowana była w jed-
nej z sąsiednich gmin, z której sprawca, 
jadąc w stronę Piaseczna przez Dobiesz, 
wyrzucił odpady w lesie.

Właściciel budowy tłumaczył, że za 
wywóz nieczystości zapłacił podwyko-
nawcy i to nieuczciwy zleceniobiorca 
miał rzekomo podrzucić odpady do 
lasu.

W ramach zadośćuczynienia właś-
ciciel budowy posprzątał wyrzucone 
śmieci oraz przyległy teren lasu. 

To już drugi śmiecący, którego 
udało się wytropić władzom sołectwa 
Dobiesz. We wrześniu ubiegłego roku 
ustalono, kto podrzucił do lasu opo-
ny samochodowe oraz kilka worków 
pełnych śmieci w lesie w okolicach  
Sierzchowa.

Piotr Lis

Polowanie na śmiecących

To już drugi śmiecący, którego  
udało się wytropić władzom sołectwa 
z Dobiesza
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\\\ PRAŻMÓW

Od podpisania listu 
intencyjnego w sprawie 
ratowania dworku Ryxów 
minęło już ponad półtora roku. 
Tymczasem wokół zabytku 
dotychczas niewiele się 
wydarzyło. 

O tym, że dwustuletni dwór Ryxów 
w Prażmowie wymaga pilnej in-

terwencji, wiadomo od lat. W 2010 roku 
fatalny stan budynku zmusił do wypro-
wadzki działającą tam przychodnię 
medyczną. Od tamtej pory zabytek stoi 
pusty. W lutym 2020 r. gmina Prażmów 
i powiat piaseczyński podpisały poro-
zumienie w sprawie jego rewitalizacji. 
Zgodnie z zapisami listu intencyjnego, 
gmina zobowiązała się do zmiany miej-
scowego planu zagospodarowania, a 
także przygotowania projektu koncep-
cyjnego prac remontowych i adaptacyj-
nych. Wzięła również na siebie przygo-
towanie kosztorysu i harmonogramu 
prac i nadzór nad ich realizacją. Do cza-
su remontu zaś ma zabezpieczać budy-
nek przed dalszą degradacją. Władze 
powiatu z kolei zadeklarowały pokrycie 
50% kosztów inwestycji. 

\\\   Co udało się zrobić? 
Już kilka dni po podpisaniu listu in-

tencyjnego Rada Gminy Prażmów przy-
stąpiła do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania. Kolejny punkt poro-

zumienia – przygotowanie koncepcji – 
już okazał się problematyczny. Zgodnie 
z listem intencyjnym gmina miała na to 
bowiem 9 miesięcy. Projekt powinien 
więc być gotowy jesienią ubiegłego 
roku. Tymczasem prace opóźniły się o 
rok. W międzyczasie między władzami 
obu samorządów doszło do poważnych 
zgrzytów. Pod koniec 2020 roku, w cza-
sie prac nad rocznymi budżetami, wójt 
Prażmowa zawnioskował do starostwa 
o zabezpieczenie kwoty 600 tysięcy 
złotych na prace remontowe. Władze 
powiatu odrzuciły wniosek argumentu-

jąc, że gmina nie wywiązała się jeszcze 
ze swojej części zobowiązań. Jak mówił 
nam w grudniu ubiegłego roku starosta 
Ksawery Gut, powiat nie może przezna-
czyć pieniędzy na remont w sytuacji, 
gdy brakuje planu czy kosztorysu prac. 

Te zaś nadal są w przygotowaniu. 
– Projektant złożył w piątek wniosek o 
pozwolenie na budowę. W ciągu dwóch 

tygodni ma przesłać powiatowi i gmi-
nie kosztorys. Wtedy będziemy wnio-
skować o zabezpieczenie środków w 
budżecie – przekazał nam w miniony 
piątek wicestarosta Zdzisław Lis. 

\\\   Umiarkowany optymizm
Fakt, że dokumentacja trafiła już 

do obiegu to niewątpliwie dobra wia-
domość. Na sprawie kładzie się jednak 
cieniem pogarszający się stan dworku. 
Owszem, gmina zabezpieczyła w bu-
dżecie pół miliona złotych na bieżące 
naprawy, jednak do tej pory nie udało 
się ich zrealizować. – Zgodnie z planem 
w tym roku wykonamy dokumentację 
projektową rewitalizacji, wraz z pozwo-
leniem na budowę, za którą zapłacimy 
160 000 zł. Pozostałe środki w budżecie 
planowaliśmy przeznaczyć na remont 
dachu, niestety ze względu na opóźnie-
nia spowodowane pandemią faktyczny 
remont rozpocznie się w przyszłym 
roku – oczywiście pod warunkiem wy-
wiązania się samorządu powiatowego 
z naszych ustaleń – poinformował nas 
wójt Prażmowa Jan Adam Dąbek. 

Niepokojący jest także fakt, że na 
terenie dworku nie widać śladów po 
bieżących naprawach. Owszem, oka-
lający posiadłość trawnik jest koszony 
dość regularnie. Trudno jednak nazwać 
to „naprawą”. Kiedy w lipcu tego roku 
odwiedziliśmy dworek, drzwi posiad-
łości stały otworem, szyby na piętrze 
były powybijane, a elewację szpeciło 
pokaźnych rozmiarów grafitti. Dodatko-

wo brakowało fragmentów ogrodzenia, 
przez co na teren dworku każdy mógł 
się swobodnie dostać. Zapytaliśmy więc 
wójta o zakres, w jakim gmina zabezpie-
cza zabytek. 

– Dworek Ryxów jest zabezpieczo-
ny. Drzwi oraz okna są zaryglowane. 
Wandale ciągle dokonują zniszczeń 
zarówno elewacji jak i innych części 
Dworku mimo zabezpieczenia wejścia. 
Na bieżąco usuwamy wszystkie skutki 
wandalizmu – przekazał nam 6 wrześ-
nia Jan Adam Dąbek.  

Słowom wójta przeczy jednak stan 
faktyczny. W minioną niedzielę (19 
września) znów wybraliśmy się do 
dworku. Zauważone w lipcu grafitti na-
dal widnieje na ścianie, drzwi wciąż są 
szeroko otwarte, a szyby w oknach na 
piętrze – wciąż potłuczone. Chwilę po 

opuszczeniu terenu dworku zaobser-
wowaliśmy także grupę nastolatków 
swobodnie wchodzących przez otwartą 
furtkę. 

\\\   Na łasce czasu
W ostatnich latach deklaracji było 

wiele. Liczba dokumentów podpisanych 
w sprawie rewitalizacji rośnie. Formal-
nie sprawa zdaje się nabierać tempa. 
Tymczasem jednak nadchodzi kolej-
na zima – dwunasta już, odkąd dwór 
opustoszał. Upływający czas i kapryśna 
pogoda z pewnością nie pomogą nisz-
czejącemu zabytkowi. Mieszkańcom 
Prażmowa i miłośnikom dworku Ryxów 
pozostaje więc tylko nadzieja, że kiedy 
prace wreszcie ruszą, będzie jeszcze co 
ratować. 

Tekst i zdjęcia Karolina Hofman 

A dwór dalej niszczeje... 

Wbrew deklaracjom wójta,  
zabytek nie został zabezpieczony 
przed wandalami

Opustoszały od ponad dekady dwór jest w coraz gorszym stanie
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\\\ PIASECZNO

W zeszłym tygodniu pojawiły 
się nowe rzeźby Józefa 
Wilkonia w Piasecznie. Pomnik 
przedstawiający psy stanął 
przed Biblioteką Publiczną.

P odczas Festiwalu Pięknej Książki 
„Piaseczno Ludzie Książki” nastą-

piło uroczyste odsłonięcie. 
Zanim rzeźba ujrzała światło dzien-

ne, musiało minąć wiele lat. Wizerunki 
psów Józef Wilkoń stworzył już na po-
czątku XXI wieku. Książka „Psie życie” 
została wydana w 2011 roku przez 
oficynę Hokus Pokus. W tym samym 
roku Polskie Towarzystwo Wydawców 
Książek przyznało jej tytuł Najpiękniej-

szej Książki Roku. W 2013 roku została 
uznana w konkursie Best Book Design 
from all over the World (w wolnym tłu-
maczeniu: Najlepszy projekt książki z 
całego świata) za jedną z najpiękniej-
szych na świecie.

Sama książka „Psie życie” to wzru-
szający monolog psa, zilustrowany 
charakterystycznymi dziełami Wilko-
nia. Można w niej znaleźć psy różnych 
ras: jamniki, wilczury, sznaucery czy 
kundelki. Mimo, że wyrzeźbione są w 
drewnie, patrzą na swoich czytelników, 

jak żywe. Czasem mówi się, że pies jest 
przyjacielem człowieka, a człowiek je-
go panem. Pies jest w swojej miłości i 
przywiązaniu wierny, z człowiekiem 
bywa różnie. 

W książce „Psie życie” Józef Wilkoń 
przypomina wszystkim, że powinniśmy 
być odpowiedzialni za to, co oswoiliśmy.

\\\   Odlew nowych rzeźb
W 2017 roku Fundacja Wilkonia 

wykonała odlewy rzeźb Józefa Wil-
konia, które zakupiła gmina. Odlane 
pomniki tura, niedźwiedzia, dzików, 
pantery, lwicy czy hipopotamów do 
dziś cieszą oko mieszkańców Pia-
seczna. Można je zobaczyć w całym  
mieście. 

Pieski dopiero teraz znalazły swoje 
miejsce. Wygląda na to, że czekały na 
nowy gmach Biblioteki.

Piotr Lis

Nowe rzeźby 
Józefa Wilkonia

Podczas Festiwalu Pięknej Książki nastąpiło uroczyste odsłonięcie nowych rzeźb 
Józefa Wilkonia

\\\ POWIAT

Starostwo Powiatowe  
w Piasecznie otworzyło oferty 
na budowę dwóch skrzyżowań 
w ciągu drogi krajowej nr 79.  
W Żabieńcu i Baniosze pojawią 
się światła.  

D roga krajowa nr 79 na odcinku 
między Piasecznem a Górą Kal-

warią jest czasem określana mianem 
„drogi śmierci”. Trudno się dziwić. 
Trasa ma tu po jednym pasie ruchu w 
każdą stronę, nie ma chodników czy 
ścieżek rowerowych. Tiry, osobówki, 
autobusy i rowerzyści – wszyscy mu-
szą zmieścić się na wąskiej jezdni. W 
dodatku droga jest wyjątkowo prosta, 
co dla niektórych kierowców jest za-
proszeniem do przekraczania dozwo-
lonych prędkości. W efekcie od lat 
DK79 zajmuje czołowe miejsca w ran-
kingach najniebezpieczniejszych dróg  
w Polsce. 

Sytuacja poprawiła się nieco po od-
daniu do użytku obwodnicy Góry Kal-
warii. Wciąż jednak daleko jej do ideału. 
Praktycznie nie ma tygodnia, by nie do-
szło tu przynajmniej do stłuczki. GDD-
KiA od lat zapowiada rozbudowę drogi, 
jednak do tej pory nie udało się nawet 

ogłosić przetargu na projekt inwestycji. 
GDDKiA zapowiada, że powinno to na-
stąpić w grudniu bieżącego roku. Ter-
miny były już jednak wielokrotnie prze-
kładane, nie ma więc gwarancji, że tym 
razem postępowanie dojdzie do skutku. 

\\\   W powiatowe ręce
Kiedy więc ostatecznie dojdzie do 

kompleksowej przebudowy naszej 
lokalnej „drogi śmierci”? Trudno prze-
widzieć. Jest jednak szansa, że już nie-
bawem sytuacja na DK79 ulegnie przy-
najmniej częściowej poprawie. Stanie 
się tak za sprawą przebudowy dwóch 
najniebezpieczniejszych skrzyżowań: 
w Żabieńcu i Baniosze. 

Realizacją zadania zajmuje się po-
wiat, przy finansowym wsparciu gminy 
Piaseczno. Pod koniec 2019 r. władze 
starostwa podpisały stosowną umowę 
z przedstawicielami GDDKiA. – Zakres 

robót będzie polegał na wydzieleniu 
dodatkowych pasów do skrętu w lewo 
oraz budowie sygnalizacji świetlnej. 
To minimalny zakres, ale w znaczący 
sposób poprawi bezpieczeństwo w tych 
miejscach – mówił wtedy Ksawery Gut. 

Przygotowania do inwestycji posu-
wają się sprawnie. W sierpniu władze 
powiatu poinformowały, że projekt 
uzyskał już niezbędne pozwolenia, a na 
początku września ogłoszono przetarg 
na realizację. W ubiegłym tygodniu ot-
warto złożone w postępowaniach ofer-
ty. Do obu przetargów stanęło po trzech 
oferentów. Wszystkie oferty poza jedną 
mieszczą się w zakładanym budżecie. 
Na przebudowę każdego ze skrzyżo-
wań powiat zabezpieczył po 4 mln zł. 
Tymczasem ceny zaproponowane przez 
oferentów w przetargu na skrzyżowa-
nie w Żabieńcu to kolejno 3,81 mln zł, 
3,95 mln zł i 4,62 mln zł. Inwestycja w 
Baniosze będzie jeszcze tańsza – tu ceny 
wahają się od 2,2 do 3,5 mln zł. Władze 
powiatu liczą, że uda im się pozyskać 
dofinansowanie. Realizacja zadania nie 
jest jednak uzależniona od środków ze-
wnętrznych. – Obie inwestycje zgłosili-
śmy do dofinansowania z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg. Liczymy na 
dofinansowanie, gdyż skrzyżowania po-
winna przebudować GDDKiA ze środ-
ków rządowych, tymczasem powiat na 
tę chwilę finansuje w 100% te inwesty-
cje ze środków własnych. 

Wszystko wskazuje więc na to, że 
już wkrótce uda się podpisać umowy 
i rozpocząć prace. Na wykonanie obu 
skrzyżowań wykonawcy będą mieli 11 
miesięcy. Na drodze krajowej nr 79 po-
winno więc zrobić się bezpieczniej już 
za około rok. 

Karolina Hofman 

Zielone światło dla skrzyżowań 

Przebudowa skrzyżowań ma poprawić bezpieczeństwo na DK79, zwanej  
czasem „drogą śmierci”
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Na skrzyżowaniu w Baniosze regularnie dochodzi do wypadków, również 
śmiertelnych 

Sama książka „Psie życie” 
to wzruszający monolog 

psa, zilustrowany 
charakterystycznymi 

dziełami Wilkonia
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\\\ SZCZAKI/KOTORYDZ

Na prywatnej działce właściciel 
organizuje wyścigi wraków. 
Burmistrz Tarczyna nie zgadza 
się na organizację imprez. 
Na uciążliwość wyścigów 
narzekają z kolei okoliczni 
mieszkańcy. 

W rak Race w Kotorydzu organizo-
wany jest od blisko dwóch lat. 

Jak poinformowały podczas sesji Rady 
Powiatu mieszkanki Szczaków, do tej 
pory odbyło się 11 wyścigów, a najnow-
szy, dwunasty, miał miejsce w ostatnią 
niedzielę. 

– Zawody są organizowane naj-
częściej w niedziele od godziny 7.00 do 
15.00-16.00. W naszych domach nie da 
się normalnie funkcjonować – mówiła 

Justyna Parol. Mieszkańcy narzeka-
ją przede wszystkim na hałas i kurz. 
Obecne na sesji reprezentantki osób 
niezadowolonych z organizowanych 
w sąsiedztwie wyścigów, przedstawiły 
radnym całą skomplikowaną sytuację 

z Wrak Race Kotorydz. Impreza odby-
wa się już na terenie sąsiadującego ze 
Szczakami Kotorydza. Wobec tego or-
ganizator zgłasza wyścigi jako „imprezę 
rozrywkową polegającą na doskonale-
niu jazdy samochodem” do burmistrz 
gminy Tarczyn. 

\\\   „Wolnoć Tomku w swoim 
domku”

– Burmistrz Barbara Galicz zgody 
nie wydaje, ale imprezy i tak są organi-
zowane, czyli odbywają się nielegalnie 
– podkreśliła jedna z kobiet. Organiza-
tor tłumaczy, że zgłasza imprezę, bo na 
liście swojej działalności gospodarczej 
ma m.in. organizację imprez. – W prak-
tyce nie ma takiego obowiązku jeśli nie 
jest to impreza masowa – zapewnia or-
ganizator wyścigów i właściciel działki 
Jarosław Matulka. – To jest impreza na 
prywatnej działce. Jak chcę zrobić grilla, 
to zgłaszam to do gminy? Nie. Na swo-
jej nieruchomości mogę robić co chcę 
i nikt nie ma prawa wchodzić na mój 
teren bez mojej zgody – podkreśla. – 
Dotyczy to również policji, jeśli nie ma 
nakazu. A ja nie robię niczego, co by taką 
interwencję usprawiedliwiało – prze-
konuje. Zaznacza, że podczas imprez 
organizowane są zbiórki charytatywne, 
a jego działalność nie podoba się jedynie 
dwóm kobietom, które starają się utrud-
nić organizację wyścigów. 

Jak wynika z przedstawionej rad-
nym prezentacji, pod protestem dwóch 
kobiet podpisała się spora grupa miesz-
kańców. Protestujące wielokrotnie wzy-
wały na miejsce policję. Funkcjonariu-
sze przyjeżdżają, robią zdjęcia, nagrali 
też film. 

– I odjeżdżają, bo nie mają żadnych 
podstaw do ukarania – mówi Jarosław 
Matulka. Do sądu trafiły już trzy sprawy 
związane z organizacją wyścigów.

\\\   Czy wał jest legalny?
– Nie udało się z powodu hałasu, 

bo pomiary pokazały, że normy nie są 
przekroczone, to teraz przeszkadza im 
wał z ziemi – mówi Matulka. Relacjonu-
jące problem na sesji mieszkanki poin-
formowały radnych, że dla potrzeb or-
ganizacji wyścigów zmienione zostało 
przeznaczenie działki. 

– To jest działka rolna, tymczasem 
powstał na niej usypany wał ziemny o 
wysokości powyżej 2 metrów – relacjo-
nowała jedna z kobiet. Sprawa została 
zgłoszona do PINB przez burmistrz Tar-
czyna. PINB jednak uznał, że wały nie 
są budowlą ziemną i zwrócił sprawę do 
burmistrz Tarczyna, która z wynikiem 
tym się nie zgodziła i skierowała pismo 
do Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego. – WINB po sprawdzeniu 
stwierdził, że owszem, jest to budowla 
ziemna i sprawa ponownie wróciła do 
PINB w Piasecznie. Gdzie utknęła, choć 
powinien on wydać nakaz rozbiórki wa-
łu – skarżyła się Justyna Parol. 

Zdesperowane mieszkanki popro-
siły starostę i radnych o interwencję w 
tej sprawie. Starosta Ksawery Gut pod-
kreślił, że jeśli będą podstawy prawne, 
to urząd podejmie stosowne działania w 
zakresie swoich kompetencji. 

– Jeden wał został usypany żeby 
zapewnić bezpieczeństwo publiczno-
ści, drugi oddziela mój teren od drogi, 
przy okazji zapewnia izolację. Jaka to 
jest budowla? Ziemia pochodzi z mojego 
stawu, który miałem prawo sobie wyko-
pać. I w ciągu jednego dnia mogę tę zie-
mię z powrotem rozprowadzić po polu 
i obsiać zbożem – tłumaczy Jarosław 
Matulka. I zaznacza, że zamierza nadal 
organizować wyścigi, a do sądowych po-
tyczek z protestującymi mieszkankami 
zatrudnił prawnika.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Szczaki kontra wraki

Obecnie część wału jest porośnięta wysokimi kwiatami

\\\ LODOWISKO ZNÓW W LESZNOWOLI?           
Gmina chciałaby w najbliższą zimę 
uruchomić ślizgawkę dla mieszkań-
ców.  
Lodowisko obok szkoły w Lesznowoli 
każdego roku cieszyło się sporym zain-
teresowaniem mieszkańców, zwłaszcza 
młodzieży. Gdy jesienią 2019 roku po-
jawił się pomysł, by w ramach szukania 
oszczędności w nadchodzącym sezonie zrezygnować z uruchamiania lodowiska, 
mieszkańcy od razu zaprotestowali. Ostatecznie udało się taflę uruchomić, choć z 
opóźnieniem. Ostatniej zimy, w związku z trwającym stanem pandemii, lodowiska 
nie uruchamiano. Podczas najbliższej sesji radni mają zdecydować o dopisaniu 
tego zadania do Wieloletniej Prognozy Finansowej. W tym roku gmina miałaby 
wydać na montaż, demontaż i obsługę lodowiska 50 tys. zł oraz 200 tys. w 2022 r.

\\\ LESZNOWOLA

„To jest impreza  
na prywatnej działce.  

Jak chcę zrobić grilla, to 
zgłaszam to do gminy?”
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Psy, książki i Pablopavo, 
czyli 6. Festiwal Pięknej Książki 
Za nami szósta edycja Festiwalu Pięknej Książki. Mimo fatalnej pogody, frekwencja dopisała. 

Tradycyjnie już Piaseczno na jeden dzień stało się stolicą 
książki. I to książki nie byle jakiej – zgodnie z nazwą festiwal 
jest bowiem okazją, by poznać wyjątkowych wydawców, au-
torów i ilustratorów książek dla dzieci i dorosłych. Rokrocznie 
prezentowane są tytuły wyróżniające się estetyką i szatą 
edytorską, czyli krótko mówiąc: piękne. 

Pierwotnie festiwal miał odbywać się w plenerze, na par-
kingu przy Centrum Edukacyjno-Multimedialnym. Ostatecz-
nie jednak pogoda zmusiła organizatorów do przeniesienia 
imprezy do wnętrza. 

Podczas inauguracji festiwalu burmistrz Daniel Putkie-
wicz i artysta Józef Wilkoń dokonali uroczystego odsłonięcia 
najnowszej rzeźby Mistrza w piaseczyńskiej przestrzeni: 
psów, które ozdobiły patio przy CEM.

Przez cały dzień w pomieszczeniach CEM odbywały się 
spotkania autorskie, przeplatane występami muzycznymi. 
Imprezę zwieńczył koncert zespołu Pablopavo i Ludziki. 

Tradycyjnie już Przegląd Piaseczyński był patronem me-
dialnym Festiwalu Pięknej Książki. 

Tekst i zdjęcia Karolina Hofman 

\\\ ZGORZAŁA

Budowa ronda w Zgorzale 
i związany z tym objazd 
rozgrzały lokalną społeczność 
do czerwoności. Powodów  
do narzekań jest całe mnóstwo.

B udowa rozpoczęła się w piątek 17 
września. Już wcześniej mieszkań-

cy łapali się za głowę, oglądając mapkę 
zaplanowanego na czas budowy objaz-
du. Ten przebiega bowiem w znakomi-
tej większości przez drogi gruntowe, 
przez które już wcześniej ciężko było 
przejechać. Spora część komentarzy 

internautów oceniających autorów 
tego rozwiązania nie nadaje się do cy-
towania. 

\\\   Jedyna droga wyjazdowa  
z osiedli

Większość mieszkańców jest zda-
nia, że z inwestycją należało już po-
czekać do czasu, aż gmina zbuduje na 
przedłużeniu ulicy Wilgi (co zgodnie z 
wcześniejszymi deklaracjami zastępcy 
wójta Mirosława Wilusza miało nastą-
pić do września) i tzw. Nowa Zgorzała 
zyska wyjazd z osiedli do ul. Postępu. 
Trudno im też zrozumieć, dlaczego nie 
można budować jednej strony ronda, 
puszczając ruch drugą. 

– Nie ma możliwości wytyczenia 
innych objazdów niż wskazane. Nato-
miast Referat Dróg i Mostów Urzędu 
Gminy Lesznowola będzie na bieżąco 
kontrolował stan nawierzchni dróg 
wyznaczonych jako objazdowe – za-
pewnili przedstawiciele urzędu wie-
czorem 20 września, w odpowiedzi 
na liczne negatywne komentarze. Na 
czas budowy ronda objazd ma przebie-
gać od ul. Krasickiego ulicą Cisową, al. 
Zgody i specjalnie utworzonym obok 
budowy przejazdem do ul. Jaskółki. 
Dalej trasa objazdu prowadzi ulicami 
Gogolińską, Kormoranów i Kukułki. Na-
tężenie ruchu na objeździe jest bardzo 
duże. Kierowcy próbowali też przebi-
jać się przez prywatne ulice Kowalika  
czy Jaskółki. 

Wprawdzie mieszkańcy, przyzwy-
czajeni do fatalnej nawierzchni ul. Go-
golińskiej czy Jaskółki, są pod wraże-
niem obecnego wyrównania dróg. Nie 
mają jednak złudzeń, że przy obecnej 
pogodzie i natężeniu ruchu drogę trze-
ba będzie utwardzać systematycznie, 
co poza trudnościami w przejeździe 
będzie też generować ogromne koszty. 
Jak poinformował mieszkańców radny 
Grzegorz Gonsowski, koszt jednej przy-
czepy tłucznia to około 3 tys. zł. 

– Na jednorazowe wyrównanie (ul. 
Gogolińskiej – dop. red.) potrzebujemy 
od 2 do 7 przyczep, czyli jednorazowy 
koszt to od 6 do 21 tys. zł – napisał na 
lokalnym forum.

\\\   Perturbacje w drodze  
do szkoły i nie tylko

Jeszcze przed rozpoczęciem objaz-
dów mieszkańcy zwrócili uwagę na fakt, 
że wyznaczonym objazdem trudno bę-
dzie się poruszać autobusom szkolnym. 
Fakt ten potwierdził się błyskawicznie i 
zaczęto organizować zmianę lokalizacji 
przystanków i rozkładu jazdy. Trasa au-
tobusu, podobnie jak innych pojazdów, 

znacząco się bowiem wydłużyła. Do 
tego dochodzi skomplikowana kwestia 
„łamania” się autobusów na zakrętach. 

Dodatkowo okazało się, że objazd 
dotyczy też… pieszych i rowerzystów. 
Pracujący na budowie ronda robot-
nicy poinformowali mieszkańców, że 
wyznaczenie przejścia przez teren 
przebudowywanego skrzyżowania nie 
jest planowane, wobec czego mają się 
poruszać tą samą drogą, którą wyzna-
czono objazd. W odpowiedzi na liczne 
komentarze mieszkańców Urząd Gminy 
poinformował, że piesi będą mieli do 
dyspozycji tymczasowe przejście utwar-
dzone tłuczniem, ale jego lokalizacja nie 
została na razie wskazana.

Zgodnie z dokumentacją przetar-
gową, prace przy budowie ronda mają 
potrwać ponad 7 miesięcy. 

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Objazdowa katastrofa

Ulicą Gogolińską między samochodami poruszają się również piesi

Organizatorzy zadbali o atrakcje dla tych młodszych i tych nieco starszych uczestników

Spotkania z autorami i polowanie na nowe lektury – Festiwal Pięknej Książki to zawsze święto dla bibliofili 

Z powodu złej pogody imprezę przeniesiono do wnętrz Centrum Edukacyjno-Multimedialnego 

\\\ PIASECZNO
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tj. Dz. U. z 2020 r., poz. 1363), czytaj 
dalej ZRID, zawiadamia się, że w dniu 19 sierpnia 2021 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie 
udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej,  w związku ze złożeniem wniosku z dnia 1 lipca 
2021 r., który ostatecznie uzupełniono w dniu 19 sierpnia 2021 r.,                                         
inwestor:       Wójt Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola 
inwestycja:   rozbudowa drogi gminnej ul. Poprzecznej wraz ze skrzyżowaniem na odcinku od ul. Zakręt 

do działki nr ew. 111 w miejscowości Mysiadło 
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę 
Lesznowola, (w nawiasach podano nr działki po podziale, po średniku działki po podziale poza inwestycją 
pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jedn. ew. Lesznowola, obręb 0019 Mysiadło
125, 151, 179, 180, 136, 124/8, 181, 124/1 (124/10; 124/11), 126 (126/1; 126/2), 127 (127/1; 127/2), 150 
(150/1; 150/2), 152/1 (152/3; 152/4), 124/9 (124/12; 124/13), 152/2
Działki na których wprowadza się ograniczenie w korzystaniu z nieruchomości dla wykonania budowy 
lub przebudowy sieci uzbrojenia terenu (w nawiasach podano nr działki po podziale):
jedn. ew. Lesznowola, obręb 0019 Mysiadło
150 (150/2) , 152/1 (152/4), 152/2, 124/1 (124/11), 126 (126/2)

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, kancelaria Architektoniczno-Budowalna, od pn.-pt. w godzinach 8-16, gdzie można 
zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie. 

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia. 

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez obwieszczenie w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.30.2021.NP 
Sprawę prowadzi: Natalia Postek,  tel. 22-756-61-19
Starostwo Powiatowe w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 22.09.2021 r.

    I N F O R M A C J A
Zgodnie z art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. 

Dz. U. z 2020., poz. 1990, ze zm.) Wójt Gminy Lesznowola informuje, iż został wywieszony na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60 oraz na stronie internetowej www.
lesznowola.pl na okres 21 dni wykaz nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy 
Lesznowola, przeznaczonej do sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego, zgodnie 
z uchwałą Rady Gminy Lesznowola Nr 447/XL/2021 z dnia 24 czerwca 2021 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w trybie przetargu ustnego nieograniczonego samodzielnego lokalu 
mieszkalnego nr 5 usytuowanego w budynku mieszkalnym znajdującym się na nieruchomości 
oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków nr 48/23, ul. Produkcyjna 6, obręb PGR i Radiostacja 
Łazy wraz z udziałem w częściach wspólnych budynku i w prawie własności nieruchomości 
gruntowej. 

\\\ KRAJ

Auchan Retail Polska planuje 
otwarcie sklepów w niedziele 
objęte zakazem handlu.  
Do końca września sieć 
wprowadzi w swoich sklepach 
usługi kurierskie i pocztowe.

A uchan zapowiedział, że w najbliż-
szym czasie zostanie podpisana 

umowa dotycząca usług kurierskich i 
pocztowych. Dzięki temu w godzinach 
funkcjonowania sklepów będzie moż-
na nadać lub odebrać swoją przesył-
kę. Szczegółowa lista placówek zostanie 
opublikowana na stronie sieci.

– Auchan Retail Polska zawsze prze-
strzega przepisów prawnych oraz po-
dąża za zmieniającymi się potrzebami 
konsumentów, dla których liczy się czas 
i wygoda podczas zakupów – informuje 
sieć.

\\\   Otwarte sklepy
Od początku września do listy 

sklepów otwartych w niedziele nie-
handlowe dołączył Lidl. Na podobny 
krok zdecydował się również Kaufland. 
Część placówek otworzyła też Biedron-

ka, która na początku lipca podpisała 
umowę z Pocztą Polską. Otwarcie skle-
pów w niedziele rozważa również sieć  
Aldi.

Pod koniec 2020 roku DHL na-
wiązał współpracę ze sklepami sieci 

Stokrotka Express. W marcu tego roku 
Intermarche poinformowała, że część 
ich placówek również zostanie otwar-
ta w niedziele. Do grona sieci czyn-
nych w ostatnim tygodniu dołączył  
Polomarket.

Jednak lista jest o wiele dłuższa. W 
listopadzie 2019 roku dowiedzieliśmy 
się, że sieci sklepów ABC będą mogły 
wdrożyć usługi pocztowe w swoich pla-
cówkach. Takie usługi są świadczone też 
w Delikatesach Centrum, Lewiatanie 
czy Euro Sklepie.

W niedziele objęte zakazem han-
dlu otwierają się nie tylko mniejsze i 
większe sklepy spożywcze, ale również 
markety budowlane.

Przypominamy, że w 2022 roku 
zakaz handlu będzie obowiązywał 
we wszystkie niedziele z wyjątkiem 
siedmiu w roku. Handlowe będą dwie 
kolejne niedziele poprzedzające Boże 
Narodzenie, jedna przez Wielkanocą i 
cztery dodatkowo – ostatnie niedziele: 
stycznia, kwietnia, czerwca i sierpnia.

Piotr Lis

Auchan też w niedziele?

W marketach sieci będziemy mogli nadać lub odebrać przesyłkę
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W 2022 roku zakaz handlu będzie obowiązywał we wszystkie niedziele  
z wyjątkiem siedmiu w roku
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DAM PRACĘ 

Szkoła Podstawowa im. Polskich Olim-
pijczyków w Mysiadle (ul. Kwiatowa 28) 
zatrudni nauczyciela fizyki (pół etatu) oraz 
nauczyciela wspomagającego (pełen etat). 
Telefon kontaktowy - (22) 462-85-20. CV 
proszę przesyłać na adres e-mail: sekreta-
riat@spwmy.edu.pl

PRACA OD ZARAZ – ochrona magazynów 
w Brwinowie lub Adamowie lub Błoniu, 
16,5zł/h 510011347 lub 571330639

Zatrudnię pracowników do produkcji 
kebabów (składacz, streczowacz),  
tel. 606 259 458

Zatrudnię pomocnika na budowę. Praca 
do 16 od pon-pt. Wymagania: siła, chęć 
do pracy i uczciwość. Miejsce: Mroków. 
505 113 331

PRACA W OCHRONIE TARCZYN/JEZIO-
RZANY. Poszukujemy osób z orzeczeniem 
 o niepełnosprawności do pracy przy 
ochronie budowy w Tarczynie/Jeziorza-
nach. Nie wymagamy doświadczenia. 
Dobre warunki pracy. TEL.  882 130 001

Zatrudnię pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 606 259 458, 604 735 489

Zatrudnię osoby do konserwacji  
urządzeń melioracyjnych  
tel. 22 757 00 28, 607 160 555

Magazynier na Skład Budowlany,  
Piaseczno, tel. 603 202 133

Zatrudnię do zbioru jabłek, 5km od Góry 
Kalwarii tel. 600 391 984

Dorywczo - pranie i  sprzątanie  
samochodów tel. 509 237 779 

Potrzebna pomoc domowa, Piaseczno, 
tel. 603 202 133     

Euro Sklep Henryków zatrudni  
pracownika 504012187

SZUKAM PRACY  

Emerytowana kadrowa podejmie  
współpracę w ramach  
samozatrudnienia. Okolice Piaseczna, 
Zalesie Górne. Tel-502 148 844

Opieka 24h/dobę 604400244

USŁUGI  

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

Malowanie, gładzie, panele, płyta k/g. 
tel. 799 946 860

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki Kamil 
Tel.604 489 255 www.purterm.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233

NAWODNIENIA TRAWNIKÓW. STUDNIE 
GŁĘBINOWE TEL. 504-010-201

Remonty, złota rączka, Tel. 609 009 213 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Malowanie, glazurnictwo, szybko  
i solidnie tel. 669 945 460

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

GLAZURA, REMONTY 601 219 482 

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

Ogrodnicze, wywóz gałęzi 519 874 891

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

Mycie i malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 

Kominiarz tel. 500 214 632 

Meble na wymiar, kuchnie, 608027564

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886

Tynki maszynowe 533125444

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Naprawa, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Tynki wewnętrzne, tel. 508 690 268 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605

Ocieplenia, elewacje, tel. 730 358 998

Dachy - pokrycia, naprawy, 
 tel. 502 473 605

Renowacja mebli, tel. 510 266 143

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

KUPIĘ  

Kupię działkę, budowlaną, usługową, 
rolną. Tel. 601-065-056 

Antykwariat kupi za gotówkę antyki, 
obrazy, srebra, militaria i inne.  
Ul. Dąbrowskiego 1, 22 848 03 70,  
601 352 129

KUPIĘ STARY MOTOCYKL sprawny  
lub zepsuty tel. 578 895 990

Spółkę każdą kupię/przejmę  
720 90 80 80 

SPRZEDAM  

Reklama oświetlona 2/40m, wieszaki, 
manekiny-3 szt., regał składny, mundury 
wojskowe, kątowniki hutnicze 5/5cm, 
zderzak 207 Peugeot. 600 603 121  

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup aut 1990 - 2005, Opel, VW,  
Złomowanie tel. 510 210 692

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738

Skup aut 515018430 

Skup aut 793 304 091

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Działki rekreacyjno-budowlane leśne, 
Prażmów, tel. 602 770 361

Dom drewniany na działce 250 m2  
w Grójcu, tel. 692 349 218

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mieszkanie lub dom.  
Może być do remontu lub zadłużone. 
Zakup za gotówkę. Tel. 518 775 360, 
Marcin 

Kupię las, okolice Prażmowa,  
tel. 602 770 361    

Kupię działkę w gm. Chynów lub G. Kal-
waria. Najchętniej w: Kozłów, Wincentów, 
Budy Sułkowskie, Julianów, Gaj Żelechow-
ski, Adamów, Wola Pieczyska, Hipolitów, 
Obręb, Biały Ług. Poszukuję: minimum 
1500 m. kw. Szersza niż 20 m. Dobrze aby 
na działce był cień, trochę drzew. Może 
to być stare siedlisko, nie przy ruchliwej 
ulicy. 606187275

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80

1-ka 480 Para 300/Os + Licz 885828884                    

NAUKA 

Korepetycje jęz. polski tel. 666 653 177

Matematyka, 664 438 144       

ZDROWIE 

Mobilna pielęgniarka tel. 883 932 229

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 
007, www.psychoterapiagorakalwaria.pl

PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221

Dom Opieki „Róża” 604424729

FINANSE  

Kredyty tel. 513 654 277

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

Zamów ogłoszenie DROBNE za DROBNE tel. 786 202 066



12 NR 353 (9) 22 WRZEŚNIA 2021 SPORT

\\\ PIASECZNO

W meczu na szczycie lepsi 
okazali się gracze ze stadionu  
w Piasecznie. W lidze 
okręgowej zaś blisko pierwszej 
pozycji jest Laura Chylice. 

W miniony weekend w IV lidze 
odbyło się starcie, które może 

mieć ogromne znaczenie w kontekście 
walki o awans – Victoria Sulejówek na 
własnym stadionie zmierzyła się z eki-
pą MKS Piaseczno. Stawką była pozycja 
lidera po 8. kolejce – Piaseczno miało 
3 punkty straty do Sulejówka. W ten 
wybitnie deszczowy dzień podopieczni 
trenera Arkadiusza Modrzejewskiego 
zagrali bardzo pewnie i wywalczyli 
zwycięstwo.

W pierwszej połowie gra obu dru-
żyn była wyrównana i na przerwę 
zawodnicy schodzili przy wyniku 0:0. 
Szybko po starcie drugiej odsłony spot-
kania do siatki trafił mający znakomity 
początek sezonu – aktualny lider wśród 
strzelców ligi – Szymon Wiejak. MKS nie 
zamierzał zakończyć na jednym golu. W 
62. minucie po stałym fragmencie gry 
bramkę na 2:0 zdobył Kamil Ziemnicki.

Dzięki wygranej „Biało-Niebiescy” 
objęli fotel lidera IV ligi. Tuż za Piasecz-
nem mający tyle samo punktów, ale gor-
szy bilans bramkowy, Oskar Przysucha 
i właśnie Victoria Sulejówek. W sobotę 
25 września o godzinie 11.00 na stadio-
nie w Piasecznie MKS zagra z Milanem 
Milanówek.

\\\   Beniaminek przegrywa
Poprzednia kolejka nie była tak 

udana dla innego reprezentanta po-
wiatu piaseczyńskiego w IV lidze, czyli 
Orła Baniocha. W meczu wyjazdowym 
z Energią Kozienice lepsi okazali się go-
spodarze. W 24. minucie prowadzenie 
Energii dał Piotr Czerwiński. Po prze-
rwie Orzeł nie był w stanie wyrównać, 
a przeciwnicy dalej atakowali. Wynik 
meczu na 2:0 ustalił w 57. minucie Mi-
chał Kucharczyk. 3 punkty zostały w 
Kozienicach.

Orzeł aktualnie zajmuje 12. lokatę 
w tabeli. W najbliższą sobotę o 11.00 
gracze trenera Bartosza Kobzy zagrają u 
siebie z rezerwami Pogoni Siedlce.

\\\   Laura walczy dalej
Duże umiejętności w poprzedniej 

serii gier ligi okręgowej zaprezentowali 
piłkarze Laury Chylice. W meczu z Okę-
ciem Warszawa na obiekcie przy ulicy 
Radarowej w Warszawie gracze Lau-
ry odnieśli zwycięstwo 2:0. Do bram-
ki trafili: Paweł Rybak oraz Jarosław 
Jamrozik. Piłkarze z Chylic, którzy do 
tej wygrali wszystkie swoje spotkania 
oprócz remisu 3:3 z Gromem Warszawa, 

z drugiego miejsca gonią w tabeli mają-
cą 2 punkty więcej Chlebnię.

W pozostałych meczach 6. kolejki 
„okręgówki” Sparta Jazgarzew w Wólce 
Kozodawskiej zremisowała 1:1 z Gro-
mem, a Korona Góra Kalwaria nie dała 
rady na wyjeździe rezerwom Pogoni 
Grodzisk Mazowiecki. W tej drugiej ry-
walizacji Korona wyszła na prowadze-
nie już w 3. minucie, ale później Pogoń 
bardzo szybko dosłownie rozstrzelała 
przeciwnika, aplikując 5 bramek jesz-
cze w pierwszej połowie. Druga część 
zaczęła się od szarży „Koroniarzy”, 
którzy mieli zdecydowaną przewagę, 
jednakże czasu starczyło już tylko na 
2 gole. Góra Kalwaria znajduje się na 9. 
miejscu, a „Spartanie” ciągle czekają na 
ligowe zwycięstwo i okupują ostatnią  
pozycję.

W nadchodzącej kolejce ligowej 
Laura zagra w Chylicach z Teresinem 
(sobota 11.00), Koronę czeka ciężkie 
starcie w Górze Kalwarii z MKS-em 
Polonia Warszawa (sobota 16.00), zaś 
Sparta wybierze się na wyjazd do Prusz-
kowa, gdzie czekać na nią będą rezerwy 
Znicza (niedziela 11.30).

Rafał Lipski

MKS w fotelu lidera ligi

Piaseczno na czele ligowej tabeli 
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\\\ PIASECZNO

Piaseczyńscy biegacze wrócili  
z Ciechanowa z kolekcją medali.  

W sobotę 18 września w Ciecha-
nowie odbyły się Mistrzostwa 

Mazowsza do lat 16 w lekkiej atletyce. 

Organizatorem imprezy był Warszaw-
sko-Mazowiecki Okręgowy Związek 
Lekkiej Atletyki oraz MOSiR Ciechanów. 
Na zawodach Piaseczno reprezentowali 
zawodnicy Stowarzyszenia Kondycja, 
którzy osiągnęli duże sukcesy.

W biegu na 1000 metrów złoty 
medal zdobyła Karolina Dębecka. Na 
dwukrotnie dłuższym dystansie tej 
samej sztuki dokonał Tymon Cichacki. 
Wicemistrzem Mazowsza ze srebrnym 
medalem na dystansie 1000 metrów 
został Kilian Mika. Medal udało się także 
wywalczyć w rywalizacji biegu przez 

płotki – po brąz sięgnęła Malwina Dzie-
wońska.

Serdeczne gratulacje i powodzenia 
w kolejnych startach!

Rafał Lipski

Medale Kondycji
Zawodnicy Kondycji razem ze swoją trenerką Renatą Paradowską

Rywalizacja odbyła się w Ciechanowie
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